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§ 1. Val av protokolljusterare 
Pensionärsrådet beslutade att Margareta Thörnblom och Viveca Sarman justerar dagens 
protokoll. 
 
§ 2.  Tid för protokolljustering 
Pensionärsrådet beslutade att protokollet justeras den 3 mars kl. 10.00. Protokollet e-postas till 
medlemmarna inför justering. I övrigt framkom inga synpunkter.    
 
§ 3.  Föregående sammanträdesprotokoll 2010-02-01 
Buss 62 stannar åter på hållplats Erik Dahlbergsgatan. I övrigt framkom inga synpunkter på 
föregående protokoll, protokollet läggs till handlingarna.  
 
§ 4. Enhetschef Birgitta Charlez visar film och berättar om ParaGå. 
ParaGå är ett mobilt IT-stöd inom hemtjänst. Östermalms Sdf har beslutat att använda ParaGå 
Läsaren. Hemtjänstpersonal dokumenterar utförd insats på papper med en IT-penna hemma hos 
den äldre. Denna information lagras i pennan för att vid dagens slut föras över till den enskildes 
journal. Även tidsåtgång för insats lagras i pennan. Hemtjänst Fältöversten utgör en pilotenhet 
och använder ParaGå läsaren sedan några veckor tillbaka. Övriga kommunala hemtjänstenheter 
samt servicehuset Rio kommer innan alternativt efter sommaren att införa ParaGå läsaren. 
Införandet hos privata utförare kommer senare. Birgitta Charlez informerade rådet om att 
sekretess råder inom paraplysystemet. Detta gäller även för information som förs över via ParaGå 
Läsaren. Enhetschef inom respektive verksamhet har möjlighet att ta del av samt följa upp 
dokumentation kring den enskilde genom att gå in i paraplysystemet.  
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Visning av film om Omsorgsdagboken. Omsorgsdagboken är en i Stockholms stad nyligen införd 
IT-tjänst för närstående. http://www.stockholm.se/-/Nyheter/Familj--Omsorg/Omsorgsdagboken/ 
Närstående kan logga in i omsorgsdagboken och där se vilka sociala insatser som är planerade 
samt om dessa har utförts. För inloggning och tillgång till omsorgsdagboken krävs e-legitimation 
samt den enskildes samtycke. I de fall där den äldre inte själv kan ge sitt samtycke får 
biståndshandläggare utreda och ta ställning till om ett sådant kan ges utifrån tidigare utfärdade 
fullmakter alternativt ett god manskap.  
 
§ 5. Ärenden till stadsdelsnämnden 
Svar på remiss angående anhörig/närståendepolicy för Stockholms stads äldreomsorg.  
Pensionärsrådet är positiv till policyn som ökar möjligheterna att stödinsatser blir så 
likvärdiga som möjligt över staden.  
Pensionärsrådet instämmer i vikten av att anhörigkonsulenten samverkar med 
frivilligorganisationerna, men betonar särskilt nödvändigheten av ett kunskapstillskott vid 
frivilliginsatser. 
 
§ 6. Rapport från vård och omsorgsboenden  
Ingrid Stockman rapporterade från ett anhörigmöte på Linnégården. På mötet framkom att 
Miljö och hälsa vid sin inspektion inte haft några anmärkningar. Stockholms stads 
brukarundersökning ansågs av vissa anhöriga svår att besvara. Linnégården kommer 
under våren att ta del av projekt inom Östermalms Sdf. Detta i form av medel för dietist 
och aktivitetsansvarig, del i projektet frukost och fest samt besök av vårdarhund 1 dag/v. 
Klagomål mot Micasa fastigheter framkom, snöskottning av innergård utförs ej. 
 
Olof Björlin rapporterade från Körsbärsgården. Angående kommande flytt till Väduren 
2012, se föregående protokoll. Efter genomförd flytt kommer Östermalms SDF att köpa 
platser på Väduren utifrån gällande ramavtal. Informationen upptogs positivt av anhöriga. 
  
Christina Hjulström rapporterade från Rio vård och omsorgsboende. Anhöriga är fortsatt 
positiva trots att utlovade förändringar ännu ej helt genomförda. En kvalitetsgrupp har 
startats, reflexion över den gångna veckan varje fredag, vårdarhunden besöker Rio tre 
dagar/vecka, aktivitetsprojekt på gång. Felanmälan som skickats till MiCasa fastigheter 
åtgärdas ej alltid. 
  
Yvonne Wendt rapporterade från Kampementet. Aktiviteter såsom taktil massage, 
manikyr och spa har införts för de boende. SvD kommer snart med ett reportage om 
vårdarsång.  
 
Ulla Löfberg rapporterade från ett informations och dialogmöte på Rio servicehus. För att 
minska oro och otrygghet hos de äldre inför den kommande omvandlingen från 
servicehus till trygghetsboende är det viktigt med återkommande informationsträffar.   
 
Ulla Bowallius rapporterade från Dianagården. Ägarskifte har ägt rum i Digni Care AB. 
En ny MAS Ulla Lönn har anställts på heltid. Inför nyanställningar görs alltid ett utdrag 
från belastningsregistret. Dianagården kommer under våren att få del i Östermalms Sdf 
projekt bl.a. i form av dietist 0,25 % samt att Erik Eriksson, kock arbetar där en 
dag/vecka.  
 
Ingen rapport från Kattrumpstullen. 
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§ 7. Övriga frågor  
 
Yvonne Wendt rapporterade från en kostdag gällande mat för äldre. Broschyren ”Mat för äldre. 
Råd och rekommendationer” från Stockholms stads Äldreförvaltningen hade delats ut. Rådet 
önskar varsitt ex av denna broschyr. 
http://www.vardalinstitutet.net/documentarchive/1168/1575/1578/1937/9725.pdf?objectId=1434
9    Rådet framförde önskemål om att även biståndshandläggare deltar i utbildningsdagar kring 
kost och måltider.  
 
Träfflokalen på Jungfrugatan startar sin verksamhet den 8/3. Invigning av lokalen sker den 17/3. 
Pensionärsföreningarna vill gärna använda träfflokalen för sina interna möten på kvällstid 
framöver. 
 
En träningsplats för äldre kommer att byggas av MiCasa fastigheter vid Kattrumpstullen samt 
eventuellt även framöver i Tessinparken. 
 
Ulla Bowallius och Margareta Thörnblom deltog i seminarium ”Avgörande beslut i livets 
slutskede” den 25/1.  
 
Rådet önskar en paneldebatt för SPF och PRO i slutet av augusti.  
 
Östermalms sdf broschyr ”Maten i fokus” delades ut till de ledamöter i Pensionärsrådet som inte 
tidigare fått denna broschyr. 
 
 
§ 10. Nästa sammanträde   
Nästa sammanträde är den 6 april 2010. Lokal: Gärdet. 
 
Sekreterare: Kerstin Kullberg 
 

                  
 
 


